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Vanredna sednica Skupštine
SJ-022
Priština, 7. mart 2018.

Z A P I S N I K

SA PLENARNE SEDNICE SKUPŠTINE REPUBLIKE KOSOVO OD 7. MART 2018.

Sednici je predsedavao Kadri Veseli, predsednik Skupštine, uz pomoć Xhavit Haliti
potpredsednik Skupštine.

Predsednik je otvorio rad vanredne sednice, na zahtev poslanika Skupštine Avdullah Hoti i
Arbërie Nagavci, uz podršku 38 drugih poslanika potpisnika.

Na početku sednice, predsednik Skupštine je čestitao svim učiteljima dan 7. mart – Dan
učitelja.

Dalje, sednica je nastavila rad sa jednom tačkom dnevnog reda:

1. Parlamentarna debata u vezi Odluke evropskog registra kvaliteta u visokom
obrazovanju (EQAR) o isključivanju Kosovske agencije za akreditaciju

Predsednik je upoznao poslanike sa zahtevom poslanika Skupštine: Avdullah Hoti i Arbërie
Nagavci, uz podršku još 38 drugih potpisanih poslanika, da je zahtevano održavanje
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vanredne sednice za parlamentarnu debatu u vezi Oluke evropskog registra kvaliteta u
visokom obrazovanju (EQAR) o isključivanju Kosovske agencije za akreditaciju

Predsednik je pozvao poslanika g. Avdullah Hoti, da u ime predlagača predstavi pitanje za
koje je zahtevana parlamentarna  debata.

Predsednik PG-LDK Avdullah Hoti, rekao je da Kosovska agencija za akreditaciju (KAA)
je nezavisni autoritet, koji akredituje i ponovo akredituje javne i privatne institucije
obrazovanja. Putem procesa akreditacije, KAA podržava kvalitet visokog obrazovanja na
Kosovu.

On je rekao da ministar MONT-a g. Shyqiri Bytyq, dana 27.02.2018 primio Oluke
evropskog registra kvaliteta u visokom obrazovanju (EQAR) o isključivanju Kosovske
agencije za akreditaciju.

Oluke evropskog registra kvaliteta u visokom obrazovanju (EQAR) o isključivanju
Kosovske agencije za akreditaciju je posledica odluke ministra MONT-a za razrešenje
Odbora Kosovske agencije za akreditaciju.

Na osnovu Odluke Evropskog registra za obezbeđivanje kvaliteta visokog obrazovanja, sa
razrešenjem Odbora, ova Agencija je izgubila sposobnost za nezavisno delovanje. Zakon o
visokom obrazovanju, član 7, tačka 5, kaže se: “Ukoliko više od jedne trećine članova
Odbora bude zamenjena iz bilo kojeg razloga tokom jedne godine, Ministarstvo je dužno da
izveštava u Skupštini”, što nije ispunjeno.

Imajući u vidu značaj ovog pitanja i posledice koje se nanose visokom obrazovanju u
Republici Kosova zbog isključivanja KAA iz Evropskog registra za obezbeđivanje kvaliteta
u visokom obrazovanju, poslanici Skupštine i poslanici moraju da se informišu o ovom
pitanju.

Puna diskusija g. Avdullah Hoti inkorporisana u transkript.

U nastavku, potpredsednik Skupštine Xhavit Haliti je pozvao g-đu Arbërie Nagavci da u
ime predlagača predstavi i obrazloži zahtev za parlamentarnu debatu.

Poslanica Arberije Nagavci, u ime PG VV naglasila je da je ova vanredna sednica sazvana
kao reakcija nakon nastale situacije, koja je rezultat direktnog uticaja politike, odnosno
partijskih grupa i biznisa u sistemu visokog obrazovanja.

Ona je rekla da nastala situacija u visokom obrazovanju, ali i  sistemu obrazovanja u celini u
našoj zemlji, ne predstavlja ništa novo i ne očekivano. S toga,  ne treba  budemo zatečeni
odlukom Evropskog registra za obezbeđivanje kvaliteta u visokom obrazovanju za
isključivanje KAA iz ovog registra.
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Ova odluka će imati velike i teške posledice po visokom obrazovanju u Republici Kosovo.

Skupština i sve zainteresovane strane treba da budu informisane zašto je ujedno razrešeno 9
članova Odbora Kosovske agencije za akreditacije, između kojih i članovi međunarodne
zajednice, eksperti visokog obrazovanja, koje ceni međunarodna akademska zajednica.

Da se povuče planirana tačka za plenarnu sednicu za ratifikaciju članova Državnog saveta za
kvalitet i da se ista dostavi nakon preduzimanja svih mera koje garantuju poverljiv,
profesionalni proces, konstruktivni i transparentan, koji reflektuje predlogom za nove
članove Državnog saveta kvaliteta, koji imaju profesionalnu i moralnu kredibilnost,
političku nepristrasnost, oslobođeni od konflikta interesa i sa ličnim  integritetom. Puna
diskusija g-đa Arberije Nagavci je inkorporisana u transkript.

Predsedavajući je dao reč ministru za obrazovanje g. Shyqiri Bytyqi

Ministar MONT-a g. Shyqiri Bytyqi, naglasio je da se danas diskutuje samo o jednom
segmentu obrazovnog sistema, kao što je Kosovska agencija za akreditaciju, kao posledica
udaljavanja ove Agencije iz Evropskog registra za obezbeđivanje kvaliteta za visoko
obrazovanje EQAR. EQAR zahteva standarde, pravila i visok kvalitet visokog obrazovanja.

On je rekao da smo u Ministarstvu za obrazovanje naišli na mnoge funkcionalne probleme,
koji su godinama nagomilani. Mi smo konstatovali ovu situaciju i Kancelarija Evropske
unije na Kosovu putem izveštaja dostavljen krajem prošlog meseca, o kojoj oceni mi smo se
saglasili u cilju da na početku preuzimanja naše dužnosti da budemo informisani o
nedostacima ovog ministarstva, kako bi naši postupci bili sigurni ka poboljšanju ove
situacije.

Odluka za razrešenje državnog Saveta za kvalitet, na zahtev premijera, koji je došao na
početku našeg mandata, ne duže od 10 dana pre preuzimanja dužnosti, možda iz ove
perspektive događaja može da se nazove brzom odlukom, ali verujem da tokom ove debate
imaćemo mogućnosti da govorimo o mnogim nepravilnostima, koje su karakterizovale ovu
Agenciju, i što bi uskoro bilo okončano, kao što je okončano danas, sa isključivanjem iz
EQAR.

Kako bi pokazali odlučnost ministarstva, da KAA putem državnog saveta za kvalitet, treba
da funkcioniše nezavisna i bez rezervi koje su pokrenute, i ako sa zakašnjenjem o
nesaglasnosti sa ovom listom, mi smo uputili  zahtev premijeru da obustavi ovu listu, kako
bi otvorili mogućnost verifikacije ove liste. Za takvu verifikaciju mi smo tražili podršku i
Evropske unije na Kosovu i svake zainteresovane strane, uključujući i Parlament. Puna
diskusija g. Shyqiri Bytyqi je inkorporisana u transkript .
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U nastavku, predsedavajući je otvorio debatu u vezi Odluke evropskog registra kvaliteta u
visokom obrazovanju (EQAR) o isključivanju Kosovske agencije za akreditaciju

U vezi pokrenutog pitanja diskutovali su: Ismajl Kurteshi, u ime PG - LVV; Valentina
Bunjaku-Rexhepi, u ime PG - LDK; Nezir Çoçaj, u ime PG - PDK; Teuta Haxhiu, u ime PG
- AAK; Albulena Balaj - Halimaj, u ime PG -“Nisma ”; Albert Kinolli, u ime PG -“6+”;
Arbër Rexhaj, Naser Rugova, Drita Millaku, Bekim Haxhiu, Bekë Berisha, Milaim Zeka,
Glauk Konjufca, Lumir Abdixhiku, Mirjeta Kalludra, Memli Krasniqi, Bilall Sherifi,
Emilija Redžepi, Fitore Pacolli, Mimoza Kusari-Lila, Salih Salihu, Armend Zemaj, Arbërie
Nagavci, Nezir Çoçaj, Teuta Haxhiu, Enver Hoti, Fidan Rekaliu, Imet Rrahmani, Ilir Deda,
Korab Sejdiu, premijer Ramush Haradinaj, zamenik premijera Fatmir Limaj i ministar
Shyqiri Bytyqi, čije su diskusije inkorporisane u transkript.

Predsednik je pozvao poslanika Avdullah Hoti da predstavi preporuke u vezi Odluke
evropskog registra kvaliteta u visokom obrazovanju (EQAR) o isključivanju Kosovske
agencije za akreditaciju

Predsednik PG - LDK, Avdullah Hoti predstavio je usaglašene preporuke sa drugim
parlamentarnim grupama.

Predsedavajući je stavio na glasanje predložene preporuke.

Rezultat glasanja je sledeći:

Za ------------------ 61,
Protiv -------------- 1,
Uzdržani ---------- 0.

Skupština je većinom glasova donela sledeću:

P R E P O R U K U

1. U toku žalbenog vremena da se preduzmu potrebne mere, kako bi vratili KAA kao
redovnog člana EQAR.

2. Ministar da izveštava u Skupštini o:

a. Razlozima razrešenja Odbora, pružajući informacije za Funkcionalnu
komisiju (izveštavanje zatvorenih vrata, ukoliko je potrebno),

b. O preduzetim postupcima prema bivšim članovima Odbora o pretendiranim
kršenjima koje je moguće učinio.

3. Ministar da povuče iz Skupštine verifikaciju predloga-odluke za člana Odbora.
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4. U roku od sedam (7) dana, jedna ekipa rada, u sastavu od svih strana (eksperti
obrazovanja, predstavnici ministarstva, predstavnici organizacija koje monitorišu rad
visokog obrazovanja i dr.) da pripreme Administrativno uputstvo koje usvaja
ministar, koje će utvrditi kriterijume i transparentne procedure za izbor članova
Odbora.

5. Na osnovu ovog Administrativnog uputstva, lista članova Odbora da se prosledi
Skupštini na usvajanje.

6. Obavezuje se Skupština da u roku od deset (10) dana, od dana dostavljanja predlog-
odluke od Vlade, da uvrsti na dnevni red plenarne sednice za usvajanje.

7. Skupština preporučuje ministru da započne procedure za izradu novog predlog-
zakona za akreditaciju institucija visokog obrazovanja, koji garantuje autonomiju
Agencije.

Vanredna sednica Skupštine je završena 7. marta 2018. u 18:30 časova.

Predsednik Skupštine:
Kadri Veseli

Zapisnik izradila:
Direkcija za plenarna i proceduralna pitanja


